
 

 

19. marts 2008 
 
 
I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret. 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. eksperimentel sygdomsbehandling af uhelbredeligt syge. 
(Landstingsmedlem Per Berthelsen, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Landsstyret og et flertal i Landstinget hastede fredag den 14. marts en beslutning gennem Lands-
tinget. Beslutningen åbnede adgang til eksperimentel behandling af patienter med diverse uhel-
bredelige sygdomme. 
 
Denne beslutning giver mig nu anledning til at komme med følgende principielle spørgsmål til 
Landsstyret: 
 

1. Hvad er begrundelsen for, at beslutningen om eksperimentel behandling af uhelbredelige 
sygdomme ikke kunne vente fire uger med at blive behandlet sådan som et flertal i 
Landstingets Formandskab indstillede? 

 
2. Hvad er Landsstyrets overordnede politik, hvad angår eksperimentel behandling af uhel-

bredeligt syge mennesker? 
 

3. Landsstyret bedes definere, hvorledes Landsstyret skelner mellem eksperimentel behand-
ling og alternativ behandling? 

 
4. Landsstyret bedes oplyse, hvor stor succesraten har været på eksperimentel behandling af 

uhelbredelige sygdomme i andre lande? Svaret skal indeholde procenttal. 
 

5. Landsstyret bedes udarbejde en liste over, hvilke uhelbredelige sygdomme, der bliver 
omfattet af den nye lovgivning. 

 
6. Har Landsstyret bevilliget penge til eksperimentel behandling før den 14. marts 2008? I 

givet fald bedes Landsstyret oplyse på hvilket grundlag disse penge er bevilliget. Ligele-
des bedes Landsstyret udarbejde en komplet liste over, hvornår der er bevilliget penge før 
den 14. Marts 2008. 

 
7. Hvor mange ansøgere er det pt. til det nye tilbud om eksperimentel behandling af uhel-

bredelige sygdomme? Hvor mange af disse er indkommet før den 14. marts 2008. 
 

8. Hvor mange behandlinger er pt. gået i gang? 
 

9. Vil Landsstyret oplyse, hvor mange penge det årligt kommer til at koste Landskassen, at 
lovgivningen om eksperimentel behandling af uhelbredeligt syge er blevet indført? 
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Agter Landsstyret at sætte en øvre grænse for, hvor mange penge der årligt må bruges på 
eksperimentel behandling af uhelbredeligt syge? 

 
10. Finder Landsstyret det som en god skik at overrule en afgørelse fra Formandskabet om at 

dagsordenspunkter skal gives forsvarlig tid til gennemlæsning, før de bringes op til debat 
i Tinget? 
 

11. Finder Landsstyret det som en god skik, at der hastes beslutninger igennem UDEN over-
blik over omkostninger og uden fastlæggelse af de rammer, beslutningen kommer til at 
rumme? 
 

Svarene på mine spørgsmål skal være mig i hænde senest ti arbejdsdage fra modtagelsen. 

 2


